



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ရက်၊ ၂၀၂၂- မြန်မာ

မီဒီယာ ဆက်သွယ်ရန် - မွန်ဇင် +61402 244 00 monmzin@gmail.com

ဥရောပသမဂ္ဂ၏ MOGE အပေါ် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုသည် မြန်မာ့အောင်ပွဲတစ်ခု ဖြစ်ပြီး အမေရိကန်နှင့် နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းများသည်လည်း ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်ပေးရမည်။

မြန်မာစစ်အာဏာရှင်ကိုဆန့်ကျင်သော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုအစုအဖွဲ့၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့် GMSR နှင့် BMC အင်အားစုတို့အနေဖြင့် ဥရောပသမဂ္ဂ၏ လေးကြိမ်မြောက် ပစ်မှတ်ထားအရေးယူပိတ်ဆို့မှုစာရင်း တွင် စစ်ကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးချင်းစီနှင့် ၎င်းတို့ထိန်းချုပ်ထားသော နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် MOGE ပါဝင်လာခြင်းကို ကြိုဆိုပါသည်။ **ပြင်သစ်အစိုးရသည်** ယခုအကြိမ် **ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့ အရေးယူမှု (Sanction MOGE) တွင် ပါဝင်လာသော exemptions (ကင်းလွတ်ခွင့်) ကို အလွဲသုံးစားပြုလုပ်ပြီး** TotalEnergies အား စစ်အုပ်စု၏ ရာဇဝတ် ကျူးလွန်မှုများ အတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းကို ဆက်လက်ခွင့်မပြုရန် အလွန်တရာ အရေးကြီးပါသည်။

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် MOGE မှတစ်ဆင့် ဝင်ငွေစုစုပေါင်း သန်း (၁,၅၀၀) ကျော် ရရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပြီး အာဏာသိမ်းစစ်အုပ်စု၏ တစ်ခုတည်းသော အကြီးမားဆုံးနိုင်ငံခြားဝင်ငွေအရင်းအမြစ် ဖြစ်နေသည်။ ထို့ကြောင့် စစ်အုပ်စု၏ အကြမ်းဖက်မှုများကိုတားဆီးရန်မှာ MOGE ၏ ဝင်ငွေများကို နည်းလမ်းပေါင်းစုံ၊ ဘက်ပေါင်းစုံမှ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ချမှတ်၍ ဝင်ငွေစီးဆင်းမှုလမ်းကြောင်းကို ဖြတ်တောက်ပစ်ရမည်ဖြစ်သည်။

GMSR နှင့် BMC၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မွန်ဇင် မှ “နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းက နည်းပေါင်းစုံ ဘက်ပေါင်းစုံနဲ့ MOGE ကို ပိတ်ဆို့အရေးယူဖို့ အင်မတန် အရေးကြီးနေပါတယ်၊ အခု EU က MOGE ကို ပိတ်ဆို့အရေးယူလိုက်ပါပြီ၊ **အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နဲ့ ယူကေတို့ကလည်း MOGE ကို ပိတ်ဆို့အရေးယူမှု အမြန်ဆုံး ပြုလုပ်ပါ၊ အားလုံးက စောင့်ကြည့်နေပါတယ်၊** ယူအက်စ်နဲ့ ယူကေရဲ့ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့အရေးယူခြင်းဟာ သိသာထင်ရှားတဲ့ အကျိုးရလဒ် တစ်ခု ဖြစ်လာမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေသော စစ်ကောင်စီ၏ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်များကြောင့် စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီကြီးများ ဖြစ်သည့် TotalEnergies (ပြင်သစ်) နှင့် Chevron (ယူအက်စ်) တို့မှာ ရတနာစီမံကိန်းမှ ထွက်ခွာရန် ကြေငြာခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီလမှစ၍ ယခုကဲ့သို့ အပြောင်းအလဲအရွေ့တစ်ခုအား မျှော်လင့်ခဲ့သည်။ MOGE အနေဖြင့် ရတနာလုပ်ကွက်

အား လည်ပတ်နိုင်စွမ်းမရှိသောကြောင့် ကျန်ရှိနေသေးသည့် စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီ PTTEP(ထိုင်းနိုင်ငံ)မှ လုပ်ငန်း လည်ပတ်သူ အဖြစ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ ထို့အပြင် Petronas (မလေးရှား) နှင့် Mitsubishi (ဂျပန်) ကုမ္ပဏီတို့သည်လည်း ရဲတံခွန်လုပ်ကွက်စီမံကိန်းမှ ထွက်ခွာမည့်အကြောင်း ကြေငြာထားပြီး ဖြစ်သည်။ ဂျပန်အစိုးရ လက်အောက်ရှိ JX Nippon လုပ်ငန်းစု ရေနံတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်း၊ Venus Company ရေနံပြန်လည်သန့်စင်လုပ်ငန်း နှင့် PTTEP တို့ ကျန်ရှိနေသေးသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂ EU မှ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများတွင် MOGE နှင့် အခြားသော နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (SOE) ကို အီးယူနှင့် ချိတ်ဆက်ထားသော ကုမ္ပဏီများမှ လုပ်ငန်းများ ပူးတွဲလုပ်ကိုင်ခြင်း၊ ငွေကြေးလွှဲပြောင်းခြင်းနှင့် ထောက်ပံ့ ပေးခြင်းစသည့် အချက်များကို တားမြစ်ထားသည်။

အမေရိကန်နှင့် ယူကေတို့၏ ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများတွင် ယင်းနိုင်ငံများရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ MOGE အား ကုန်ပစ္စည်း ဝန်ဆောင်မှုထောက်ပံ့ခြင်းများကို တားမြစ်ထားပြီး အရေးကြီးသော အမေရိကန်ဒေါ်လာ လွှဲပြောင်းမှုများ ကို ရပ်တန့်ရန်နှင့် နိုင်ငံတကာ ငွေပေးချေမှုများကို ရပ်တန့်သွားမည် ဖြစ်သည်။

TotalEnergies သည် စီမံကိန်းမှ ထွက်ခွာရန် အချိန် (၆) လခန့် ကြာမြင့်နိုင်သည်ဟု ကြေငြာထားပြီး အော်ပရေတာ အသစ်တစ်ခု ရှိလာမည်ဟုလည်း သဘောတူထားသည်။ အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ NUG ၏ တောင်းဆိုချက် များကို လျစ်လျူရှုပြီး အာဏာသိမ်းစစ်အုပ်စုနှင့် မပူးပေါင်းရန် အထူးလိုအပ်သည်။ TotalEnergies သည် အော်ပရေတာအသစ် PTT ကို စစ်အုပ်စုထိန်းချုပ်ထားသော အကောင့်များသို့ ငွေပေးသွင်းရန် ဆက်လက် အမိန့်ပေး ညွှန်ကြားနိုင်သည့် အခြေအနေတွင်ရှိနေသည်။

Earthrights International မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မူဝါဒနှင့် ဥပဒေအကြံပေး **Ben Hardman** က "ဒီ ဒဏ်ခတ် ပိတ်ဆို့မှုတွေမှာ Total Energies က လစဉ်ငွေပေးချေမှုဖြစ်တဲ့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း နှစ်ရာ့ငါးဆယ် ကျော်ကို စစ်တပ်ဆီမလွှဲဖို့ မထွက်ခွာခင် လုပ်ဆောင်ရပါမယ်။ လုပ်ငန်း ဆက်လည်ပတ်မယ့် အော်ပရေတာအသစ် ဆီကနေ စစ်အုပ်စုဆီ ရောက်သွားနိုင်တဲ့ ရေနံ အကျိုးအမြတ်ငွေတွေကိုလဲ တားမြစ်ရမှာပါ။ **EU အနေနဲ့ သူ့စည်းမျဉ်း တွေအတိုင်း လုပ်ဆောင်နေတာမှန်ပေမယ့် မရှင်းလင်းတဲ့ ကင်းလွတ်ခွင့် (exemptions) တွေ ပါနေပါတယ်။** အဲဒီ ကင်းလွတ်ခွင့် တွေဟာ Total က တိုက်ရိုက်စည်းရုံးခြင်း (lobbying) ကနေ ထွက်လာတဲ့ အဖြေတွေ ဖြစ်နေပုံပါပဲ။ Total ဆီက ရရှိတဲ့ ငွေတွေနဲ့ အကြမ်းဖက်မှုတွေ ဆက်လုပ်နိုင်တာမျိုး မဖြစ်ဖို့ ပြင်သစ်အစိုးရဖက်က စည်းမျဉ်းတွေအပေါ် အသုံးချ လှည့်စားတာမျိုး လုံးဝ လုပ်လို့မရပါဘူး" ဟု ပြောကြားသည်။

ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ဥပဒေနဲ့စပ်လုံးအရ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့စည်းဖြစ်သည့် စစ်အုပ်စုထံသို့ ဝင်ငွေများ မရောက် ရှိစေရန် ယခု ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့မှုများတွင်ပါဝင်နေသည့် ကင်းလွတ်ခွင့်များကို အလွဲသုံးစားမပြုလုပ်ရန် ပြင်သစ် အစိုးရ အနေဖြင့် အာမခံပေးရပါမည်။

TotalEnergies သည် အော်ပရေတာအသစ်ခေါ်ယူခြင်းနှင့် **စီမံကိန်းအပြီးတိုင် ဖျက်သိမ်းခြင်းတို့တွင် ဖြစ်လာနိုင်သည့် အန္တရာယ်များအပါအဝင် အခြားသက်ဆိုင်သော စီမံခန့်ခွဲမှုများကို အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရနှင့် မဖြစ်မနေ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရမည်။** ငွေပေးချေမှုများအတွက် စစ်အုပ်စုထိန်းချုပ်ထားသည့် ဘဏ်စာရင်းများသို့ လွှဲပြောင်းခြင်းအား ရပ်တန့်ရန်နှင့် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ်ကျူးလွန်သော ရာဇဝတ်မှုများအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု လုပ်ရပ်များကို အပြီးတိုင် အဆုံးသတ်ပေးရမည် ဖြစ်သည်။

ပစ်မှတ်ထားပိတ်ဆို့ရာတွင် ပါဝင်သော တခြား လုပ်ငန်းများမှာ အမှတ် (၁) သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်း၊ ခရိုနီကုမ္ပဏီ ဖြစ် သော ထူးအုပ်စု နှင့် နိုင်ငံတကာစွန့်ဦးတီထွင်သူများအဖွဲ့ (IGE) ကုမ္ပဏီတို့ ဖြစ်သည်။

GMSRနှင့် BMC အင်အားစုသည် ဆက်လက်ပြီး ဖြစ်လာမည့်အခြေအနေများကို အသေးစိတ် စောင့်ကြည့်သွားမည် ဖြစ်သည်။

BMC ၏ သယံဇာတအရေး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ကိုရဲ က “မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီလိုရုပ်ကြွင်းလောင်စာဆီ ကုမ္ပဏီတွေ ရှိနေသေးသမျှ ကာလပတ်လုံး သူတို့တွေဟာ အာဏာပါဝါ မရှိဘူးဆိုတဲ့ လိမ်ညာဟန်ဆောင်တာတွေကို ရပ်ပါ။ **ပေးချေရမယ့်ငွေကြေးတွေကို ဝယ်ယူသူ PTT ကနေ လုံခြုံစိတ်ချရတဲ့ ငွေစာရင်းတွေထဲကို လွှဲပြောင်းဖို့ Total က အမိန့်ထုတ်ပြန်ရပါမယ်။** သူတို့ရဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုဟာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အစိုးရနဲ့သာ ဖြစ်တယ်။ စစ်ရာဇဝတ်ဂိုဏ်းကို တရားဝင်အစိုးရတစ်ရပ်လို ဆက်ဆံနေတာတွေကို ချက်ချင်း ရပ်ပစ်ရမယ်” ဟု ပြောသည်။

“ဒါဟာ စစ်အာဏာရှင်တွေရဲ့ ဝင်ငွေစီးဆင်းမှုရပ်တန့်သွားဖို့အတွက် တိုက်ပွဲ အချိုးအကွေ့ တစ်ခု ဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။ US အစိုးရရဲ့ နောက်ထပ် ဒဏ်ခတ်ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုတွေနဲ့အတူ POSCO အပါအဝင် နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီတွေဟာ ဒီလမ်းကြောင်းမှာ ပူးပေါင်း ပါဝင်ရပါမယ်။ ဒီလိုမျိုးလုပ်ဆောင်မှုတွေဟာ မြန်မာပြည်သူလူထုအတွက် စစ်မှန်တဲ့ အောင်ပွဲတခု ဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်” ဟု **Asian Dignity Initiative** ၏ ရှေ့နေ **Kinam Kim** က ပြောသည်။

မြန်မာစစ်အာဏာရှင်ကိုဆန့်ကျင်သော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှု အစုအဖွဲ့၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့် ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ နွေဦး တော်လှန်ရေးနှင့် သွေးစွန်းငွေ ဖြတ်တောက်ရေး လှုပ်ရှားမှု အင်အားစုမှ **MOGE ကို ပစ်မှတ်ထား ဒဏ်ခတ် ပိတ်ဆို့အရေးယူရန် အမေရိကန်၊ ယူကေ၊ ကနေဒါ၊ နယူးဇီလန် နှင့် ဩစတေးလျ အစိုးရများကို ထပ်မံ တောင်းဆိုသည်။**

မြန်မာစစ်အာဏာရှင်ကိုဆန့်ကျင်သော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှု အစုအဖွဲ့၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့် ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ နွေဦး တော်လှန်ရေးနှင့် သွေးစွန်းငွေဖြတ်တောက်ရေးလှုပ်ရှားမှု အင်အားစုအနေဖြင့် **Total နှင့် Chevron တို့ အား မြန်မာနိုင်ငံမှ တာဝန်သိစွာထွက်ခွာပေးရန်နှင့်** ငွေပေးချေမှုများကို အကြမ်းဖက်စစ်အုပ်စုဆီသို့ မရောက်ရှိစေဘဲ လုံခြုံစိတ်ချရသည့်ငွေစာရင်းများသို့ လွှဲပြောင်းရေးအတွက် အမိန့်ညွှန်ကြားခဲ့ရန် တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ နွေဦးတော်လှန်ရေးအင်အားစု သည် ကမ္ဘာအနှံ့ နိုင်ငံပေါင်း ၂၁ နိုင်ငံမှ မြန်မာ အဖွဲ့အစည်းများကို ပေါင်းစည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဆီသို့ လျှောက်လှမ်းနိုင် ရန် GenZ များမှ ဦးဆောင်နေသော အစုအဖွဲ့ ဖြစ်သည်။

အီးမေးလ်

globalmmspringrevolution22222@gmail.com

com

FB: facebook.com/GMSR22222

Twitter: twitter.com/GMSR22222

သွေးစွန်းငွေ ဖြတ်တောက်ရေး လှုပ်ရှားမှုသည် မတူညီသော နယ်ပယ်အသီးသီးမှ တက်ကြွလှုပ်ရှား သူများနှင့် သမဂ္ဂခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်ပြီး နိုင်ငံ တကာ မှ အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ သမဂ္ဂများ ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားနေသော အင်အားစုဖြစ်သည်။

ဝဘ်ဆိုဒ်

globalmayday.net/bloodmoneymyanmar/

အီးမေးလ်

bloodmoneycampaign21@gmail.com

FB:

facebook.com/BloodMoneyCampaignMM

Twitter: twitter.com/bloodmoney22222

မြန်မာစစ်အာဏာရှင်ကို ဆန့်ကျင်သော ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုတွင် နိုင်ငံ တကာမှ အဖွဲ့ပေါင်း (၁၃၈) ဖွဲ့ဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသည်။

GMSR၊ BMC၊ နိုင်ငံတကာမှ အရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ကိုရီးယားအရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်း (၁၀၆) ဖွဲ့ တို့ ပါဝင်သည်။

အီးမေးလ် : sh.son@adians.net

